
Transportudvalget

Til: Transportministeren

Dato: 19. maj 2021

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

L 220
Forslag til lov om anlæg af Lynetteholm.
Af transportministeren (Benny Engelbrecht)

Samrådsspørgsmål D
Hvis meningen med Lynetteholmen er at være et jorddeponi, der aftager jord fra hoved-
staden, hvorfor skal der så absolut deponeres 80 millioner ton jord og hvorfor skal 30%
af jorden så komme fra destinationer udenfor København? Hvorfor skal jorddeponiet
stabiliseres i bunden med 4 millioner ton sand fra Kriegers Flak? Og hvordan forholder
ministeren sig til, at den jord, der skal deponeres i Lynetteholm, ville kunne være bedre
anvendt til f.eks. udvidelse af kystsikring eller til byggerier i Københavns omegnskommu-
ner, som efterspørger jorden?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Torsten Gejl (ALT) og Rasmus Vestergaard Madsen
(EL).

På udvalgets vegne
Jeppe Bruus
formand
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